
Protokół Nr VIII/11 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 22 czerwca 2011 r. o godz. 14.00.

Numery podjętych uchwał:

1. VIII/97/2011 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze
                             sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2010 rok.
2. VIII/98/2011 w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium 
                             z tytułu wykonania budżetu za 2010 rok.
3. VIII/99/2011 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2011 rok. 
4. VIII/100/2011 w sprawie zatwierdzenia statutu Miejskich Składowisk Odpadów 
                             w Raciborzu.
5. VIII/101/2011 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLI/620/2006 Rady Miasta Racibórz 
                              z dnia 29 marca 2006 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu
                              utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Racibórz  
                              z późn. zm.
6. VIII/102/2011 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/753/2010 Rady Miasta Racibórz
                               z dnia 27 października 2010 r. w sprawie ustalenia na terenie Miasta
                               Racibórz górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli
                               nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych
                               oraz za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych 
                               i transportu nieczystości ciekłych.
7. VIII/103/2011 w sprawie cennika opłat za przyjmowanie odpadów
                              biodegradowalnych na Kompostownię Odpadów w Zarządzie
                              Miejskich Składowisk Odpadów w Raciborzu.
8. VIII/104/2011 w sprawie ustalenia cen biletów komunikacji miejskiej.
9. VIII/105/2011 w sprawie uchwalenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania
                               członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych
                               warunków jego funkcjonowania,
10. VIII/106/2011 w sprawie ustanowienia dorocznych nagród Prezydenta Miasta
                              Racibórz za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej,
                              upowszechniania i ochrony kultury.
11. VIII/107/2011 w sprawie nadania statutu Żłobkowi w Raciborzu przy 
                              ul. Słonecznej 9.
12. VIII/108/2011 w sprawie ustalenia wysokości opłat za wpis do rejestru żłobków 
                               i klubów dziecięcych.
13. VIII/109/2011 w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania 
                               i opieki w przedszkolach.
14. VIII/110/2011 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie przetargowym
                              nieruchomości położonej w Raciborzu u zbiegu ulic Adama
                              Mickiewicza i Stanisława Drzymały.
15. VIII/111/2011 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie przetargowym
                              nieruchomości położonej w Raciborzu w obrębie ulic Opawskiej,
                              Lwowskiej, Warszawskiej i Kochanowskiego.
16. VIII/112/2011 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej
                              nieruchomości położonej w Raciborzu u zbiegu ulic Węgierskiej 
                              i Górnej.
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17. VIII/113/2011 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu
                               nieruchomości” prawa użytkowania wieczystego nieruchomości
                               drogowej położonej w Raciborzu przy ulicy 1-go Maja.
18. VIII/114/2001 w sprawie aktualizacji Strategii Rozwoju Miasta Racibórz.
19. VIII/115/2011 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
20. VIII/116/2011 w sprawie skargi na działalność Naczelnika Wydziału Gospodarki
                              Nieruchomościami Urzędu Miasta Racibórz.

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

Prezydent Miasta Mirosław Lenk
Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
Zastępca Prezydenta Miasta Ludmiła Nowacka
Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
Naczelnik Wydziału Inwestycji

i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
Naczelnik Wydziału Gospodarki

Miejskiej Urszula Sobocińska
Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
Pełnomocnik Prezydenta

d/s   Społecznych Iwona Trzeciakowska
Radca Prawny Elżbieta Topór 
 

Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Tadeusz Wojnar otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 20, Rada jest więc władna do 
podejmowania uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski o ujęcie w planowanym porządku obrad zał. Nr 2, 
dodatkowych następujących punktów i projektów uchwał:

− wnioski Prezydenta Miasta – zał. Nr 3:
1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

− wnioski wynikające z pracy Rady Miasta:
2) Uchwała w sprawie skargi na działalność Naczelnika Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami Urzędu Miasta Racibórz.
Poinformował również, że Prezydent Miasta wniósł następujące autopoprawki  do ujętych w 
porządku obrad uchwał:

1) Autopoprawka pisemna do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 
2011 r.

2) Autopoprawka ustna (wielkość pojemnika) do projektu uchwały w sprawie zmiany 
Uchwały Nr XLI/620/2006 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 marca 2006 r. w sprawie 
uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Racibórz 
z późn. zm.

3) Autopoprawka ustana (wielkość pojemnika) do projektu uchwały w sprawie zmiany 
Uchwały Nr XLVI/753/2010 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 października 2010 r. w 
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sprawie ustalenia na terenie Miasta Racibórz górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
oraz za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych. 

4) Autopoprawki ustne do projektów uchwał podlegających konsultacjom (zmiany w 
uzasadnieniach):
a. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLI/620/2006 Rady Miasta Racibórz z 

dnia 29 marca 2006 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Racibórz  z późn. zm.

b. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/753/2010 Rady Miasta Racibórz z 
dnia 27 października 2010 r. w sprawie ustalenia na terenie Miasta Racibórz 
górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz za usługi w zakresie opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.

c. Uchwała w sprawie ustalenia cen biletów komunikacji miejskiej.
d. Uchwała w sprawie uchwalenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 
funkcjonowania.

e. Uchwała w sprawie ustanowienia dorocznych nagród Prezydenta Miasta Racibórz 
za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony 
kultury.

f. Uchwała w sprawie nadania statutu Żłobkowi w Raciborzu przy ul. Słonecznej 9.
g. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za wpis do rejestru żłobków i 

klubów dziecięcych.
h. Uchwała w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki 

w przedszkolach.

Rada przy 19 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się 
przyjęła powyższe wnioski o uzupełnienie porządku obrad.
Następnie Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 1 
wstrzymującym się przyjęła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu za 2010 rok.
5. Uchwała w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2010 rok.
6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2011 rok. 
7. Raport Pełnomocnika ds. Realizacji projektu (MAO) w sprawie Raportu Końcowego z 

realizacji Projektu Funduszu Spójności NR 2004/PL/16/C/PE/016 pn.: „Gospodarka 
wodno-ściekowa w Raciborzu”.

8. Informacja o programach ekologicznych podejmowanych przez miasto. 
9. Gospodarka odpadami komunalnymi w Gminie Racibórz.
10. Uchwała w sprawie zatwierdzenia statutu Miejskich Składowisk Odpadów w Raciborzu.
11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLI/620/2006 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 

marca 2006 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Racibórz  z późn. zm.
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12. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/753/2010 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 
października 2010 r. w sprawie ustalenia na terenie Miasta Racibórz górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych oraz za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i 
transportu nieczystości ciekłych.

13. Uchwała w sprawie cennika opłat za przyjmowanie odpadów biodegradowalnych na 
Kompostownię Odpadów w Zarządzie Miejskich Składowisk Odpadów w Raciborzu.

14. Uchwała w sprawie ustalenia cen biletów komunikacji miejskiej.
15. Uchwała w sprawie uchwalenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania,
16. Uchwała w sprawie ustanowienia dorocznych nagród Prezydenta Miasta Racibórz za 

osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury.
17. Uchwała w sprawie nadania statutu Żłobkowi w Raciborzu przy ul. Słonecznej 9.
18. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za wpis do rejestru żłobków i klubów 

dziecięcych.
19. Uchwała w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki w 

przedszkolach.
20. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie przetargowym nieruchomości 

położonej w Raciborzu u zbiegu ulic Adama Mickiewicza i Stanisława Drzymały.
21. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie przetargowym nieruchomości 

położonej w Raciborzu w obrębie ulic Opawskiej, Lwowskiej, Warszawskiej i 
Kochanowskiego.

22. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości położonej w Raciborzu u zbiegu ulic Węgierskiej i Górnej.

23. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” 
prawa użytkowania wieczystego nieruchomości drogowej położonej w Raciborzu przy 
ulicy 1-go Maja.

24. Uchwała w sprawie aktualizacji Strategii Rozwoju Miasta Racibórz.
25. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
26. Uchwała w sprawie skargi na działalność Naczelnika Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami Urzędu Miasta Racibórz.
27. Interpelacje, zapytania i wnioski.
28. Zakończenie sesji.

Ad 2. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 21 głosujących radnych, 17 głosami za, 1 przeciw i 3 wstrzymującymi się 
przyjęła Protokół Nr VII/11 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 25 maja 2011 r.

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady
          Miasta.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał Przew. RM bieżącą realizację uchwał Rady 
Miasta poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Pre-
zydenta Miasta obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 4 do proto-
kołu. Następnie przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań 
między sesjami oraz informację o realizacji Uchwały Nr XXXII/464/2009 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 27 maja 2009 r. w sprawie porozumienia o współpracy w dziedzinie za-
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rządzania kryzysowego i systemu wczesnego ostrzegania przed zagrożeniami między 
Miastem Bohumin, Gminą Krzyżanowice a Miastem Racibórz. – zał. Nr 5 do protokołu.

Ad 4. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 
          ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2010 rok.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz  ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2010 rok. Przedmiotowe 
sprawozdania stanowią zał. Nr 6, 7 i 8.

Rada przy 20 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się 
przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała Nr VIII/97/2011 stanowi zał. Nr 9 do protokołu.

Ad 5. Uchwała w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium 
          z tytułu wykonania budżetu za 2010 rok.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Radny Henryk Hildebrand przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Radny Marian Gawliczek przedstawił radnym stanowisko Komisji Rewizyjnej wyrażone 
w uchwale z dnia 07 czerwca 2011 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 
Prezydentowi Miasta Racibórz za 2010 rok – zał. Nr 10, przekazując, że Komisja 
Rewizyjna po rozpatrzeniu sprawozdań oraz informacji o stanie mienia komunalnego i 
opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach pozytywnie zaopiniowała 
wykonanie budżetu miasta za 2010 rok oraz wnosi do Rady Miasta o udzielenie 
Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium za 2010 rok.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał radnym, że sprawozdanie z wykonania budżetu za 
2010 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego zostało przedłożone do 
zaopiniowania Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Katowicach, a III Skład Orzekający 
tejże izby uchwałą  Nr 4100/III/82/2011 z dnia 27 kwietnia 2011 r. wydał pozytywną 
opinię – zał. Nr 11. Podobnie Kolegium RIO Uchwałą Nr 4100/III/117/2011 z dnia 20 
czerwca 2010 r. pozytywnie zaopiniowało wniosek Komisji Rewizyjnej – zał. Nr 12. 
Następnie z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji, zgodnie z wnioskiem Komisji 
Rewizyjnej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi 
Miasta Racibórz absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2010 rok.

Rada przy 20 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się 
przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała Nr VIII/98/2011 stanowi zał. Nr 13 do protokołu.

Ad 6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2011 rok. 

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Radny Henryk Hildebrand przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.
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− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie 
projekt przedmiotowej uchwały wraz z jej autopoprawką.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z jej autopoprawką -  zał. 
Nr 14 i 15.

Rada przy 20 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się 
przyjęła powyższą uchwałę wraz z jej autopoprawką. Uchwała Nr VIII/99/2011 stanowi 
zał. Nr 16 do protokołu.

Ad 7. Raport Pełnomocnika ds. Realizacji projektu (MAO) w sprawie Raportu
          Końcowego z realizacji Projektu Funduszu Spójności NR 2004/PL/16/C/PE/016
          pn.: „Gospodarka wodno-ściekowa w Raciborzu”.

− Radny Henryk Majnusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy raport. Dodał, że w trakcie omawiania tego dokumentu dyskutowano 
również na temat możliwości podłączenia do sieci kanalizacji sanitarnej nowo 
wybudowanych domów oraz opracowania przez Urząd  koncepcji wprowadzenia opłat za 
odprowadzenie wód opadowych.

− Radny Henryk Hildebrand przekazał, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała 
przedmiotowego materiału.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy materiał.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk w uzupełnieniu informacji przedstawionych na 
komisjach przekazał, że w piątek odbędą się spotkanie miast i gmin regionu 5 i 6 
Subregionu poświęcone problemowi kompostowni jak  również problemowi odpadów.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotowy raport.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższy raport, który 
stanowi zał. Nr 17 do protokołu.
 

Ad 8. Informacja o programach ekologicznych podejmowanych przez miasto.

− Radny Henryk Majnusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotową informację. 

− Radny Henryk Hildebrand przekazał, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała 
przedmiotowego materiału.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotową informację.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zamknął powyższy punkt obrad. Przedmiotowa informacja stanowi zał. Nr 18 do 
protokołu.
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Ad 9. Gospodarka odpadami komunalnymi w Gminie Racibórz.

− Radny Henryk Majnusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotową informację. 

− Radny Henryk Hildebrand przekazał, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała 
przedmiotowego materiału.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotową informację.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotowy materiał.

Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się 
przyjęła powyższy materiał, który stanowi zał. Nr 19 do protokołu.

Ad 10. Uchwała w sprawie zatwierdzenia statutu Miejskich Składowisk Odpadów 
            w Raciborzu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się 
przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała Nr VIII/100/2011stanowi zał. Nr 20 do protokołu.

Ad 11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLI/620/2006 Rady Miasta Racibórz 
            z dnia 29 marca 2006 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości 
            i porządku na terenie Gminy Racibórz  z późn. zm.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z uwzględnieniem autopoprawek 
zgłoszonych na początku sesji.

Rada przy 18 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała 
Nr VIII/101/2011stanowi zał. Nr 21 do protokołu.

Ad 12. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/753/2010 Rady Miasta Racibórz 
            z dnia 27 października 2010 r. w sprawie ustalenia na terenie Miasta Racibórz
            górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 
            w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz za usługi w zakresie
            opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z uwzględnieniem autopoprawek 
zgłoszonych na początku sesji.

Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała 
Nr VIII/102/2011stanowi zał. Nr 22 do protokołu.
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Ad 13. Uchwała w sprawie cennika opłat za przyjmowanie odpadów biodegradowalnych
            na Kompostownię Odpadów w Zarządzie Miejskich Składowisk Odpadów 
            w Raciborzu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała 
Nr VIII/103/2011stanowi zał. Nr 23 do protokołu.

Ad 14. Uchwała w sprawie ustalenia cen biletów komunikacji miejskiej.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Radny Roman Wałach przedstawił następujące propozycje zmian:
1) w zakresie biletów jednorazowych wniósł o wprowadzenie biletu czasowego na 45 

minut, co wiąże się z przeredagowaniem § 1 ust. 1 pkt 1,
2) zaproponował wprowadzenie przejazdów weekendowych poprzez dopisanie pkt 10 w 

§ 1 ust. 1: a) darmowego przejazdu dla drugiej osoby jeśli dana osoba ma ważny bilet, 
b) darmowego przejazdu dla osób legitymujących się kartą Rodzina + jeśli jedna z 
tych osób posiada ważny bilet. 

− Radny Robert Myśliwy wskazał na wymianę taboru autobusowego, tym samym 
oszczędności ze względu na zmniejszenie zużycia paliwa i zapytał dlaczego więc 
wprowadza się tą podwyżkę i czy jest to konieczne i uzasadnione ekonomicznie.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że sama wymiana części taboru to nie 
wszystko, bo spółka wzięła na to kredyt. Dodał, że od dłuższego czasu ceny paliwa 
utrzymują się na bardzo wysokim poziomie. W zakresie propozycji zmian związanych z 
Rodziną + przekazał, że nie można do uchwały wpisywać czegoś co jeszcze nie 
funkcjonuje. Uznał, że jest to dobra propozycja ale wymaga jeszcze przemyślenia. Dodał, 
że we wrześniu gdy będą przyjmowane rozwiązania dla ulg związanych z programem 
Rodzina + będzie można to uwzględnić.

− Radny Roman Wałach w odniesieniu do wypowiedzi Prezydenta Miasta przekazał, że 
pozostawia więc do przegłosowania tylko dwa wnioski.

− Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, mimo wymiany taboru i tak 
łączne koszty paliwa zwiększyły się ze względu na wysoką ich cenę. Dodał, że bez 
wymiany taboru podwyżka byłaby większa. Odnosząc się do wniosków radnego Romana 
Wałacha przekazał, że sprawy ulg reguluje inna uchwała. Dodał, że sprawa biletu 
czasowego była rozważana i wybrano przejazd 90 minutowy, który jest wpisany w tą 
uchwałę. Uznał, że wprowadzanie dodatkowych biletów ulgowych wiąże się ze skutkiem 
finansowym dla budżetu gminy, gdyż gmina dopłaca spółce do biletów ulgowych, rocznie 
jest to kwota 2 mln zł.      

− Radny Roman Wałach uznał, że w jego wnioskach mowa jest nie o ulgach ale o opłatach. 
Dalej wskazał, że promując PK należy dać dodatkowy bodziec mieszkańcom.

− Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że wiąże się to ze skutkiem 
finansowym, bo każdy darmowy przejazd gmina musi zapłacić, gdyż PK liczy wszystkich 
pasażerów. 

− Radny Roman Wałacha zapytał jaka jest różnica w tym, że do pustego autobusu wsiądzie 

8



jedna albo dwie osoby. 
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że radny wychodzi z błędnego założenie. 

Wskazał w tym miejscu na przykład targowiska. Uznał, że propozycja ta będzie rozważna 
jednak teraz należy pozostawić zapisy, które są w uchwale, bo i tak dodano bilet 90 
minutowy i 24 godzinny. 

− Radny Roman Wałach odwołując się do logiki wskazał, że osoba, która musi się 
przesiadać, przy tej samej taksie kilometrowej musi płacić podwójnie. Odnośnie biletów 
weekendowych przekazał, że nie przekonuje go argumentacja, że trzeba skalkulować 
każdą osobę, skoro autobus jedzie pusty.

− Radny Robert Myśliwy odnosząc się do odpowiedzi Prezydenta Miasta na jego 
wcześniejsze zapytanie przekazał, że jest to argument po stronie PK. Wskazał jednak, że 
oprócz oszczędności z paliwa powinny być jeszcze oszczędności  kosztów serwisowania. 
Zapytał więc czy jest taka kalkulacja. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w związku z zakupem nowych autobusów 
powstała amortyzacja, która zjadła wszystkie oszczędności. 

− Radny Robert Myśliwy zapytał czy PK bada rynek konsumentów, gdyż większe ceny 
jeszcze zmniejszą liczbę użytkowników. Uznał, że filozofia radnego Romana Wałacha 
zmierza do tego aby z komunikacji korzystali nie tylko ci którzy muszą ale również i ci 
którzy mogą. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że PK sporządza raporty miesięczne. Dodał, 
że trzeba być świadomym, że istnieje granica w dopłatach do biletów i kwota 2 mln zł jest 
ta granicą dla miasta. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar zwrócił uwagę, że radni na sesji nie są w stanie 
przeprowadzić głębokiej analizy przedsiębiorstwa. 

− Radna Krystyna Klimaszewska zapytała czy jest możliwość aby z ulg korzystali tylko 
mieszkańcy, a nie przyjezdni.  

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że naszych przepisach jest to traktowane 
globalnie.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że taka argumentacja zmierza w złym kierunku.
− Radny Ryszard Frączek wskazał, że rozumie Prezydenta Miasta, który patrzy okiem 

gospodarza, a także kierowcy, niemniej uznał, że wniosek radnego Romana Wałacha o 
bilecie 45 minutowym jest dobry, gdyż jest szansa, że PK zyska na tym klientów.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk zaproponował, aby rada przyjęła tą uchwałę w wersji 
dzisiejszej , a na którejś z komisji można wspólnie zastanowić się tak by temat mógł 
wrócić w sierpniu na sesji. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar uznał, że warta uwagi jest propozycja biletu na 90 minut, 
gdyż pozwala dojechać, załatwić sprawę i wrócić za 3,60 zł. 

− Radny Jan Wiecha uznał, że bilet 90 minutowy załatwia sprawę, a co do biletów 
weekendowych to nie ma pewności, że zwiększy się liczba pasażerów. Dodał, że 
wyliczenie biletu pośredniego wymaga zastanowienia się.

− Radny Roman Wałach przekazał, że podtrzymuje swoje dwa wnioski.
− Przew. RM Tadeusz Wojnar poddał pod głosowanie kolejno zgłoszone wnioski radnego 

Romana Wałacha, a następnie całą uchwałę:
1) W § 1 ust. 1 pkt 1 po słowach „Za przejazd jednorazowy” dopisać słowa „lub 45 

minutowy”,
Rada przy 20 głosujących radnych, 6 głosami za, 13 przeciw i 1 wstrzymującym się 
odrzuciła powyższy wniosek.  
2) W § 1 ust. 1 dopisać pkt 10 o następującej treści: „Przejazdy weekendowe – darmowy 

przejazd dla drugiej osoby podróżującej, jeśli pierwsza ma ważny bilet”
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Rada przy 20 głosujących radnych, 5 głosami za, 14 przeciw i 1 wstrzymującym się 
odrzuciła powyższy wniosek. 

Następnie Rada przy 21 głosujących radnych, 15 głosami za, 1 przeciw i 5 
wstrzymującymi się przyjęła powyższą uchwałę z uwzględnieniem autopoprawki 
uzasadnienia  zgłoszonej na początku sesji. Uchwała Nr VIII/104/2011 stanowi zał. 
Nr 24 do protokołu. 

Ad 15. Uchwała w sprawie uchwalenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania
            członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego
            funkcjonowania.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z uwzględnieniem autopoprawki 
uzasadnienia zgłoszonej na początku sesji.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała 
Nr VIII/105/2011stanowi zał. Nr 25 do protokołu.

Ad 16. Uchwała w sprawie ustanowienia dorocznych nagród Prezydenta Miasta
            Racibórz za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania 
             i ochrony kultury.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie opiniowała projektu 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Henryk Hildebrand przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Radny Dawid Wacławczyk zgłosił wniosek aby w regulaminie w § 2 wykreślić ust. 3, 
który mówi, że maksymalna kwota nagrody wynosi 2,5 tyś. zł. Dodał, że nie chodzi o to 
aby było to więcej ale o to aby nie ograniczać Prezydenta Miasta w tym względzie, gdyż 
ciężar tych nagród jest bardzo zróżnicowany. Wskazał, także, że lepiej zmniejszać ich 
ilość, przez co czasami można zwiększyć ich wielkość. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar uznał, że uwaga ta wydaje się być dość racjonalna. 
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie nagradza się wszystkich. Twórcy i 

artyści traktowania są inaczej, nie mniej w tym względzie trzeba mieć umiar. Nagroda ta 
ma mieć tylko formę podziękowania za wkład pracy. Nieraz bardziej chodzi o to aby 
takich ludzi zauważyć i pogratulować. Uznał, również, że dla niego wystarczająca była 
kwota 1500 zł, więc woli być w tym względzie ograniczony przez Radę. Dodał, że w 
przypadku ilości to nie ma limitów, zastanowi się jednak nad ograniczeniami. Wskazał 
jednak, że  nagrody takie były wręczane wcześniej niż w Starostwie, a działo się to na 
mocy uchwały ówczesnego zarządu miasta.          

− Radny Dawid Wacławczyk w związku z deklaracja Prezydenta Miasta dotyczącą 
ograniczenia ilości nagradzanych wycofał swój wniosek.

− Radny Michał Fita podtrzymał wcześniejszy wniosek radnego Dawida Wacławczyka. 
Wskazał, że bardzo często nagroda trafia do osoby za, którą stoją jeszcze inni. Uznał, że w 
takich wypadkach uzasadnione jest zwiększenie nagrody. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że wobec takich argumentów radnych zgadza 
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się na wykreślenie tego zapisu z regulaminu. Tym samym wnosi w formie poprawki aby z 
w § 2 regulaminu usunąć zapis ust 3. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar poddał pod głosowanie w pierwszej kolejności powyższy 
wniosek a następnie całą uchwałę.

Rada przy 17 głosujących radnych, 14 głosami za, 3 przeciw i 1 wstrzymującym się 
przyjęła powyższy wniosek. 

Następnie Rada przy 19 głosujących radnych, 16 głosami za, 1 przeciw i 2 
wstrzymującymi się przyjęła powyższą uchwałę z uwzględnieniem przyjętego wniosku i 
autopoprawki uzasadnienia  zgłoszonej na początku sesji. Uchwała Nr VIII/106/2011 
stanowi zał. Nr 26 do protokołu. 
 

Ad 17. Uchwała w sprawie nadania statutu Żłobkowi w Raciborzu przy ul. Słonecznej 9.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z uwzględnieniem autopoprawki 
uzasadnienia zgłoszonej na początku sesji.

Rada przy 19 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się 
przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała Nr VIII/107/2011stanowi zał. Nr 27 do protokołu.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w uchwale tej wpisano, że traci moc 
poprzednia uchwała w tym względzie, niemniej wskazał, że zmiana ustawy powoduje, że 
poprzednia uchwała  utraciła moc ustawowo, tym samym zapis taki uznał za zbędny.  

Ad 18. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za wpis do rejestru żłobków 
             i klubów dziecięcych.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z uwzględnieniem autopoprawki 
uzasadnienia zgłoszonej na początku sesji.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała 
Nr VIII/108/2011stanowi zał. Nr 28 do protokołu.

Ad 19. Uchwała w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki
            w przedszkolach.

− Radny Henryk Hildebrand przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Radny Robert Myśliwy przekazał, że na Komisji GMOŚiBP przedstawiał obawy i uwagi 
rodziców, ale po wyjaśnieniu tych spraw w wydziale uznał, że należy dać szanse temu 
systemowi i po dwóch miesiącach zobaczyć jak to funkcjonuje. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z uwzględnieniem 
autopoprawki uzasadnienia zgłoszonej na początku sesji.
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Rada przy 20 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się 
przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała Nr VIII/109/2011stanowi zał. Nr 29 do protokołu.

    
Ad 20. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie przetargowym
            nieruchomości położonej w Raciborzu u zbiegu ulic Adama Mickiewicza 
            i Stanisława Drzymały.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się 
przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała Nr VIII/110/2011stanowi zał. Nr 30 do protokołu.

Ad 21. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie przetargowym
            nieruchomości położonej w Raciborzu w obrębie ulic Opawskiej, Lwowskiej,
            Warszawskiej i Kochanowskiego.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się 
przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała Nr VIII/111/2011stanowi zał. Nr 31 do protokołu.

Ad 22. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej
            nieruchomości położonej w Raciborzu u zbiegu ulic Węgierskiej i Górnej.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się 
przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała Nr VIII/112/2011stanowi zał. Nr 32 do protokołu.

Ad 23. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu
            nieruchomości” prawa użytkowania wieczystego nieruchomości drogowej
            położonej w Raciborzu przy ulicy 1-go Maja.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr VIII/113/2011stanowi zał. Nr 33 do protokołu.

Ad 24. Uchwała w sprawie aktualizacji Strategii Rozwoju Miasta Racibórz.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się 
przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała Nr VIII/114/2011stanowi zał. Nr 34 do protokołu.
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Ad 25. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się 
przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała Nr VIII/115/2011stanowi zał. Nr 35 do protokołu.

Ad 26. Uchwała w sprawie skargi na działalność Naczelnika Wydziału Gospodarki
            Nieruchomościami Urzędu Miasta Racibórz.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się 
przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała Nr VIII/116/2011stanowi zał. Nr 36 do protokołu.

Ad 27. Interpelacje, zapytania i wnioski.

− Radny Robert Myśliwy przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie zwiększenia miejsc parkingowych na ul. Kasprowicza,
2) w sprawie przesunięcia znaku zakazu zatrzymywania się i postoju na osiedlowej 

części ul. Dąbrowskiego, tak aby utworzyć tam kilka miejsc parkingowych,
3) w sprawie terminu remontu boisk sportowych przy G 1, SP 13 i SP 4,
4) w związku z dyżurem radnego przedstawił zgłoszone mu uwagi mieszkańców 

dotyczące:
a) placu zabaw w Parku im. Miasta Roth gdzie brak tablicy informującej o zakazie 

palenia tytoniu w tym miejscu, brak sanitariatów oraz brak wystarczającej 
przestrzeni dla tego placu,

b) potrzeby wyremontowania Parku Jordanowskiego,
c) nieczynnego w ostatnie weekendy Raciborskiego Centrum Informacji na ul. 

Długiej 2,
5) w związku z uznaniem za zasadną skargę na działalność Dyrektora SP 5 zapytał jakie 

w tej mierze działania podjął Prezydent Miasta.  
− Radny Dawid Wacławczyk przedstawił następujące interpelacje:

1) zwrócił uwagę na problem z zalewem papierowych reklam i zaproponował aby miasto 
zleciło wydruk naklejek na drzwi i skrzynki pocztowe z prośbą o nie zostawianie 
reklam, które chętni mogliby odbierać w Biurze Obsługi Interesanta bądź można 
załączyć je do miejskiego informatora,

2) zwrócił uwagę na brak w Arboretum Bramy Morawskiej tablicy informującej o tym 
miejscu, co to jest arboretum i co chroni. Wskazał też, że wyznaczona 10 lat temu 
ścieżka dendrologiczna obecnie biegnie wzdłuż zaplecza Castoramy i Auchan więc 
należałoby zmienić jej bieg. Uznał również, że doinwestowania wymagają też 
urządzenia na ścieżce zdrowia oraz tablice edukacyjne,

3) w związku z organizacją Dni Raciborza na Placu Długosza zwrócił uwagę na brak 
wystarczającej liczby toalet na tym terenie,

− Radny Michał Fita przedstawił następujące interpelacje:
1) w sprawie potrzeby ponownego przycięcia topoli na ul. Małej przy boisku w Ocicach,
2) w sprawie nazwy dla mającego powstać zbiornika „Racibórz – Dolny”,
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− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że wybudowany wcześniej polder  Buków 
otrzymał nazwę Racibórz – Górny, drugi polder ma więc nosić nazwę Racibórz – 
Dolny.  

3) w sprawie konsultacji obowiązującego planu drogi Racibórz – Pszczyna – zał. Nr 37. 
− Radny Piotr Dominiak przedstawił następujące interpelacje:

1) w sprawie odsyłania mieszkańców, którzy pytają o drogi wewnętrzne do Zarządu 
Dróg Wojewódzkich – zał. Nr 38,

2) w sprawie niezbędnych czynności naprawczych przy drogach rowerowych 
dotyczących zbyt wysokich krawężników, braku odpowiedniego oznakowania, 
stawiania różnych barier na tych drogach, a także wyznaczanie dróg rowerowych 
jakby na siłę (ul. Sudecka) gdzie ruch samochodowy jest znikomy, czy też podjęcia 
próby wykorzystania tzw. antypasów na drogach jednokierunkowych – zał. Nr 39,

3) w sprawie poprawy bezpieczeństwa ul. Kozielskiej poprzez zamontowanie fotoradaru 
w okolicach przedszkola i szkoły – zał. Nr 40,

4) w sprawie  deklaracji Prezydenta Miasta, że będzie stawiał na ludzi młodych i co za 
tym idzie nie będzie zatrudniał osób z uprawnieniami emerytalnymi – zał. Nr 41.  

− Radny Roman Wałach przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie przedłożenia kalkulacji kosztów komunikacji miejskiej PK,

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie będzie mógł takich 
dokumentów radnemu dostarczyć,

2) w sprawie przedłożenia badań obciążenia linii autobusowych w weekendy lub 
wykonania tych badań jeżeli ich nie ma,
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie może ujawnić dokumentów 

spółki jaką jest PK, poza tymi, które są jawne i są publikowane, 
3) w sprawie postępu prac przy remoncie w SP 5,
4) w sprawie zapewnienia opieki przedszkolnej w wakacje, 
5) w sprawie rozpisania konkursu na stanowisko dyrektora w G 1,
6) w sprawie utwardzenia dojazdu do posesji nr 15 i 17 na remontowanej ul. Wschodniej,
7) w sprawie przewidywanego terminu wykonania kanalizacji na ul. Bogumińskiej i 

Hulczyńskiej,
8) w sprawie naprawy dróg polnych (ul. Tunelowa do ul. Źródlanej oraz przedłużenie ul. 

Sosnowieckiej do Rafako) zapytał kto wykonuje te naprawy i czy warstwa grubego 
tłucznia będzie pokryta jeszcze drobnym tłuczniem,

9) w sprawie ograniczenia ruchu na ul. Źródlanej (dojazd do bazy SURiS) tak aby 
rowerzyści mogli tamtędy poruszać się bez przeszkód (droga rozjeżdżona),

10) w sprawie wymiany płyty betonowej zabezpieczającej kratkę ściekową pomiędzy 
posesjami na ul. Urbana 20a – 22 a, uwzględnienia podczas remontu przeniesienia tej 
kratki w pas jezdni,

11)  w sprawie zamontowania znaku „strefa zamieszkania” na ul. Wawrzyńca (ul. Kopca). 
− Radny Franciszek Mandrysz przedstawił następujące interpelacje:

1) w sprawie niedokończonego remontu odcinka drogi wojewódzkiej nr 919 (przejście 
przed przejazdem kolejowym – zawalone płyty) poprosił o interwencje tak aby 
zarządca drogi tym się zajął,

2) w sprawie  powrotu do programu „Uwaga Janko Muzykant” realizowanego w 
Ośrodku Pomocy Społecznej w Raciborzu umożliwiającego udzielanie pomocy 
osobom najbardziej potrzebującym na zakup łóżek i biurek, 

3) w sprawie propozycji uruchomienia w mieście programu aktywizującego osoby w 
podeszłym wieku pn. „Senior równa się VIP, a VIP to znaczy bardzo potrzebna 
osoba”.  Wskazał, że wiosną wpływa najwięcej wniosków osób starszych o przyjęcie 
do DPS-u. Uznał, że wprowadzając taki program można znacznie odroczyć lub 
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wyeliminować moment przechodzenia tych osób do DPS-u. Wskazał, że gmina coraz 
więcej dopłaca i będzie dopłacać do pobytu tych osób w takich ośrodkach. Poprosił 
więc o wydanie OPS-owi delegacji do uruchomienia tego programu w mieście.  

− Radny Ryszard Frączek przedstawił następujące interpelacje:
1) poprosił o pisemną informacji na temat planu działania, harmonogramu prac przy 

kanalizacji na ul. Hulczyńskiej i Bogumińskiej,
2) poprosił o pisemną informację na temat akcji dożywiania dzieci w wakacje 

(harmonogram, gdzie i jak),
3) poprosił o informacje na temat poziomu wody w Studziennej, który poruszał miesiąc 

temu,
4) poprosił aby przy muszli koncertowej w Parku im. Miasta Roth postawić kabinę wc 

(toi toi),  podobne kabiny powinny stanąć również w Parku Moniuszki, Parki im. 
Franciszka Stala  w Parku Zamkowym i pozostałych tego typu miejscach,

5) poprosił aby na tablicy informacyjnej kąpieliska ująć informację, że zgodnie z prawem 
osoba niepełnosprawna z opiekunem mają wstęp wolny na kąpielisko,

6) poprosił o wskazanie przepisu prawnego , na mocy którego Prezydent Miasta nie 
może udzielić odpowiedzi na pytania dotyczące kosztów kilometra w PK,

7) zaproponował aby zwołać nadzwyczajną sesję Rady Miasta poświęconą osobie Ks. 
Prałata Stefana Pieczki w związku z tym, że w tym roku obchodzona jest 20 rocznica 
jego śmierci. 

− Radny Andrzej Lepczyński przedstawił interpelację dotyczącą propozycji wykonania 
zatoczki z ograniczonym czasem postoju na ul. Ocickiem w okolicach wejścia do Szkoły 
Podstawowej Nr 18 – zał. Nr 42.

− Radny Jan Wiecha przedstawił interpelację dotyczące zakłócania spokoju w godzinach 
nocnych w obrębie bloku przy ul. Odrzańskiej 1,3,5,7 – zał. Nr 43.

− Radny Dariusz Ronin przedstawił interpelację dotyczącą wykonania podjazdu dla osób 
niepełnosprawnych z parkingu na chodnik obok ośrodka zdrowia przy ul. Ocickiej – zał. 
Nr 44.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił odpowiedzi na następujące interpelacje 
radnych:
− W odniesieniu do informacji prasowych, że Rybnik otrzymał środki na drogę Racibórz 
– Pszczyna  przekazał, że są to środki, co do których decyzje zapadły w 2008 r. , 
wówczas Racibórz otrzymał środki na zamek, kompostownie i RCK. Dodał, że miasto w 
zakresie tej drogi obecnie nie czyni większych działań, bo w zasadzie nie ma jeszcze 
takiej potrzeby.   
− Odnośnie interpelacji radnego Roberta Myśliwego:

1) w sprawie zwiększenia miejsc parkingowych na ul. Kasprowicza przekazał, że temat 
jest znany i jest już zarysowana koncepcja. Najpierw jednak zostanie wykonany orlik 
na boisku G 1, a dopiero później będzie można przystąpić do realizacji koncepcji dla 
miejsc parkingowych, na pewno zaś zostanie przygotowana dokumentacja dla tego 
zadania. Dodał, że jest też deklaracja Starosty, że powiat zrealizuje część chodnikową, 
miasto zaś wykona drogę, 

2) w sprawie przesunięcia znaku zakazu zatrzymywania się i postoju na osiedlowej 
części ul. Dąbrowskiego parkingowych przekazał, że sprawdzi kto zarządza tym 
terenem i poprzez niego zwróci się o dokonanie tam wskazanych zmian,

3) w sprawie terminu remontu boisk sportowych przy G 1, SP 13 i SP 4 przekazał, że 
przy G 1 powstanie w tym roku orlik, natomiast boiska przy SP 13 i SP 4 są ujęte w 
przyjętej koncepcji więc powstaną w następnym okresie oczywiście nie będą to już 
orliki,  

4) w sprawie placu zabaw w Parku im. Miasta Roth przekazał, że tablica informująca o 
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zakazie palenia tytoniu pojawi się w tym miejscu, co do braku sanitariatów to 
przekazał, że temat ten jest do rozwiązania, nie chce jednak stawiać tam toi toi  ale coś 
bardziej estetycznego i trwalszego. Dotyczy to Parku im. Miasta Roth i Parku 
Zamkowego. Dodał, że pomysł jest trzeba tylko jeszcze załatwić na to środki,

5) w sprawie potrzeby wyremontowania Parku Jordanowskiego przekazał, że odstąpienie 
w tym roku od tego remontu miało budżetowe uzasadnienie. Uznał, że Park 
Jordanowski nie do końca odciąży Park im. Miasta Roth. Dodał, że obecnie miasto 
występuje o dwa nowe place zabaw w SP 15 i SP 4, środki dzisiaj zabezpieczono na to 
w budżecie. Place te w jakimś sensie mogą rozładować tą sytuację. Uznał, że do 
remontu Parku Jordanowskiego na pewno się wróci, może nie tak szeroko jak 
planowano,

6) w sprawie nieczynnego w ostatnie weekendy Raciborskiego Centrum Informacji na ul. 
Długiej 2 przekazał, że z sygnałów dyrektor RCK wynika, że to problem z obsługą, 
gdyż kilka osób przebywa na chorobowym. Dodał, że poprosi o rozwiązanie tego 
problemu,

7) w zakresie skargi na działalność Dyrektora SP 5 przekazał, że Rada podjęła uchwałę, 
niemniej to prezydent miasta prowadzi politykę kadrowa wobec dyrektorów, stosuje 
więc system nagradzania i karania w różnych sytuacjach. Uznał, że na podstawie 
uchwały Rady Miasta wyciągnął stosowne konsekwencje, nie może informować 
rodziców jakie one są, zostaną one zapisane w aktach osobowych. Dodał, że było 
przeprowadzonych kilka rozmów z dyrektorem, wyciągnięto też pewne konsekwencje 
więc sprawa nie pozostała bez biegu.

− Odnośnie interpelacji radnego Dawida Wacławczyka:
1) w sprawie zalewu papierowymi reklamami przekazał, że rozumie problem jednakże 

woli to pozostawić mieszkańcom do ich wyboru i wskazał, że w tym zakresie 
mieszkańcy bądź  stowarzyszenia mogą zorganizować swoisty hepening by 
przekonywać innych do takich działań, 

2) w sprawie Arboretum Bramy Morawskiej przekazał, że kwestia tablicy informacyjnej 
zostanie przemyślana, zwróci na to uwagę dyrektorowi Arboretum, podobnie w 
kwestii ścieżki dendrologicznej. Co do ścieżki zdrowia to uznał, że powinna zostać 
chyba rozebrana, gdyż dzisiaj są inne formy uprawiania rekreacji. Dodał, że zastanowi 
się czy nie pozostawić ją tylko dla dzieci. Przekazał również, że w arboretum powstaje 
nowy ogród

3) w sprawie toalet na Placu Długosza przekazał, że miasto stawia ich tyle ile wymaga 
tego typu impreza masowa. Dodał, że nie chce aby (toi toi-e) stały wszędzie bo nie jest 
to do końca estetycznie, jeżeli jednak będzie możliwość zmiany ich lokalizacji to 
zwróci się z tym do organizatorów imprez. 

− Odnośnie interpelacji radnego Michała Fity:
1) w sprawie potrzeby ponownego przycięcia topoli na ul. Małej przy boisku w Ocicach 

przekazał, ż zobaczy jak to wygląda, jeśli będzie potrzeba to jesienią dokona się 
kolejnej redukcji. Dodał, że skonsultuje to jeszcze z użytkownikiem boiska.

2) w sprawie konsultacji obowiązującego planu drogi Racibórz – Pszczyna przekazał, że 
odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. 

− Odnośnie interpelacji radnego Piotra Dominiaka:
1) w sprawie odsyłania mieszkańców, którzy pytają o drogi wewnętrzne do Zarządu 

Dróg Wojewódzkich przekazał, że odpowiedź zostanie udzielona na piśmie,
2) w sprawie dróg rowerowych przekazał, że poważnie podchodzi do otrzymanego 

raportu, w tym zakresie podjęto już pewne działania. Wskazał, że część ścieżek jest 
jeszcze realizowana, na części wykryte błędy będą poprawiane. W kwestii ul. 
Sudeckiej przekazał, że przyjęto takie rozwiązanie, że przy realizacji chodnika 
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wykona się tam ścieżkę,. Dodał, że jadąc ścieżką ma się pewność, że nie zostanie się 
ukaranym mandatem, 

3) w sprawie poprawy bezpieczeństwa ul. Kozielskiej przekazał, że otrzymuje takie 
uwagi co dziennie. Dodał, że takich ulic jak ta jest w mieście więcej. Uznał, że Policja 
i Straż Miejska  o tym oczywiście wie, bo też otrzymuje te same uwagi. Dodał, że 
rozmawiał też z Komendantem Policji, bo są problemy z patrolami,. Do obsadzenia 
pozostaje 20 wakatów. Dodał, że Straż Miejska nie może zajmować się pojazdami w 
ruchu, dlatego też będzie prosił Policję o interwencje na tej ulicy. Wskazał jednak, że 
podobna sytuacja jest na innych wlotowych drogach.     

4) w sprawie  deklaracji, że będzie stawiał na ludzi młodych i co za tym idzie nie będzie 
zatrudniał osób z uprawnieniami emerytalnymi przekazał, że podtrzymuje tą 
deklarację. Niemniej wskazał, że są też wyjątkowe sytuacje, taka jak w Miejskim 
Centrum Reagowania i Ochrony Ludności. Dodał, że sprawdzi jeszcze czy w tym 
gronie są osoby z pełnymi uprawnieniami emerytalnymi i przemyśli co w tym 
przypadku zrobić, tak aby docelowo osoby, które nabyły uprawnienia emerytalne 
wymieniać.     

− Odnośnie interpelacji radnego Romana Wałacha:
1) w sprawie PK przekazał, że wysłucha wszystkich pomysłów, niemniej uznał, że w 

spółkach prawa handlowego sytuacja jest taka, że to właściciel współpracuje z 
zarządem i radą nadzorczą. Uznał więc, że zgłoszone mu ciekawe pomysły mogą 
zostać z zarządem i radą nadzorczą przedyskutowane. Dodał, że może udostępnić 
tylko te dokumenty, które są jawne,

2) w sprawie zapewnienia opieki przedszkolnej w wakacje przekazał, że wydział 
edukacji przygotuje i dostarczy radnemu taką informację, 

3) w sprawie rozpisania konkursu na stanowisko dyrektora w G 1 przekazał, że póki co 
na 10 miesięcy powierzył obowiązki dyrektora, obecnej zastępczyni. Konkurs 
zostanie rozpisany wiosną przyszłego roku,

4) w sprawie utwardzenia dojazdu do posesji nr 15 i 17 na remontowanej ul. Wschodniej 
przekazał, że zostanie to sprawdzone, 

5) w sprawie przewidywanego terminu wykonania kanalizacji na ul. Bogumińskiej i 
Hulczyńskiej przekazał, że na pewno GDDKiA nie zaskoczy miasta, ważne jest  to by 
przystąpili do robót na drodze. Dodał, że na dzisiaj nie ma żadnych dobrych 
informacji z GDDKiA.

6) w sprawie naprawy dróg polnych przekazał, że ma informację, że jest już sypany 
drobny tłuczeń,

7) w sprawie ograniczenia ruchu na ul. Źródlanej (dojazd do bazy SURiS) przekazał, że 
będzie to trudne do zrealizowania, można jedynie za bazą rozważyć zamontowanie 
zapory,

8) w sprawie wymiany płyty betonowej na ul. Urbana i zamontowania znaku „strefa 
zamieszkania” na ul. Wawrzyńca (ul. Kopca) przekazał, że wydział zastanowi się na 
ile jest to możliwe więc odpowiedź zostanie udzielona na piśmie,

9) w sprawie postępu prac przy remoncie w SP 5 przekazał, że remont idzie zgodnie z 
planem, przekazano już plac budowy, nie zakłada się więc żadnych opóźnień.   

− Odnośnie interpelacji radnego Franciszka Mandrysza:
1) w sprawie niedokończonego remontu odcinka drogi wojewódzkiej nr 919 (przejście 

przed przejazdem kolejowym – zawalone płyty) przekazał, że zwracano już na to 
uwagę ZDW. Dodał, że teren jeszcze raz zostanie zlustrowany by dalej prowadzić 
rozmowy z zarządcą drogi,

2) w sprawie  powrotu do programu „Uwaga Janko Muzykant” przekazał, że sprawdzi w 
jaki sposób wcześniej był ten program przez OPS realizowany, jeśli będzie możliwość 
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powrotu do tego to zostanie to rozważone,
3) w sprawie propozycji uruchomienia w mieście programu Senior VIP przekazał, że to 

dobra propozycja, gdyż utrzymanie podopiecznych DPS-u  kosztuje gminę bardzo 
dużo. Dodał, że będzie rozmawiał z Dyr. OPS-u by taki program wdrożyć.   

− Odnośnie interpelacji radnego Ryszarda Frączka przekazał, że odpowiedzi zostaną 
udzielone na piśmie. 

− Odnośnie interpelacji radnego Andrzeja Lepczyńskiego w sprawie wykonania zatoczki 
z ograniczonym czasem postoju na ul. Ocickiej w okolicach wejścia do SP 18 
przekazał, że jeszcze raz trzeba zlustrować teren, gdyż temat był już rozważany, 
wówczas padła odpowiedź, że nie ma tam miejsca, więc wskazywano na alternatywny 
teren przy ul. Żorskiej. Dodał, że najlepszym rozwiązaniem byłaby jednak zatoczka od 
ul. Ocickiej.  

− Odnośnie interpelacji radnego Jana Wiechy w sprawie zakłócania spokoju w 
godzinach nocnych w obrębie bloku przy ul. Odrzańskiej 1,3,5,7 przekazał, że jest to 
trudny temat. Dodał, że będzie rozmawiał zarówno z wydziałem odpowiedzialnym za 
koncesje alkoholowe jak i ze Strażą Miejską. Uznał, że trzeba tym tematem też 
zainteresować Policję, gdyż po godz. 22.00 straż już nie funkcjonuje. 

− Odnośnie interpelacji radnego Dariusza Ronina w sprawie wykonania podjazdu dla 
osób niepełnosprawnych z parkingu na chodnik obok ośrodka zdrowia przy ul. 
Ocickiej przekazał, że temat jest ważny, teren jednak jest powiatu, więc sprawę 
przekaże do odpowiednich służb.

Ad 26. Zakończenie sesji.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesję Rady 
Miasta Racibórz, godz. 1730.

Protokołował:
Leszek Jureczko

Przewodniczący Rady

    Tadeusz Wojnar
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